

# ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၏ အဖိုးတန်အမှန်တရား (၉) ချက်

## 9 Precious truths of the Great Reformation

အောက်တိုဘာလ ၃၁ ရက်နေ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနေ့ဖြစ်ပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ ၎င်းက လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့သည့်အရာများကို ကောင်းစွာသတိရကြောင်း စင်္ကာပူရှိ Sovereign Hope BP Church ၏သင်းအုပ်ဆရာ JACK SIN က ပြောသည်။ ဘာသာရေးနှင့် အသင်းတော်ဆိုင်ရာ အပေးအယူများ တိုးပွားလာခြင်းကြောင့် အရေးတကြီး လိုအပ်နေပါသည်။

### ၁။ သမ္မာကျမ်းစာ၏ အခွင့်အာဏာ

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးလဲ။** ၎င်း၏အယူဝါဒများ၊ ထုံးတမ်းစဉ်လာ များနှင့် နိယာမများသည် သမ္မာကျမ်းစာကို အုပ်စိုးသည်။ အတိတ် နှင့် ပစ္စုပ္ပန် ပုပ်ရဟန်းမင်းတို့၏ စီရင်ထုံးများကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်သည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသွန်သင်ပေးခဲ့လဲ။** သမ္မာကျမ်းစာ၏ အခွင့်အာဏာ၊ လုံလောက်မှုနှင့် မှတ်သွင်းခြင်း (၂တိ ၃:၁၆) ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ဘုရားသခင်တစ်ပါးတည်းကသာ မှတ်သွင်းပြီး ၎င်းသည် အသင်းတော်နှင့် ခရစ်ယာန်များအတွက် တစ်ခုတည်းသော ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ကျင့်ထုံးဖြစ်ကြောင်း သွန်သင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ပြီးပြည့်စုံပြီး အိပ်မက်များ၊ ရူပါရုံများ သို့မဟုတ် apocrypha သို့မဟုတ် gnostic ဧဝဂေလိ ဟုခေါ်သည့် အခြားသောစာ ထပ်ထည့်စရာ မလိုအပ်ပါ (ဗျာဒိတ် ၂၂:၁၈၊ ၁၉)။

### ၂။ ခရစ်တော်၏ ဘုရားဖြစ်ခြင်း။

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးသလဲ။** ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးသည် ပေတရုနှင့် ရောမမြို့မှ ဆရာတော်၏ ဆက်ခံသူအဖြစ်၊ မြင်သာမြင်သာရှိသောချော့ချစ်တစ်ခုလုံး၏ ဦးခေါင်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ခရစ်တော်၏အရှင်ဖြစ်ပြီး၊ သူသည် ကက်သရာဟောင်းကို ပြောသောအခါတွင် သူ၏စကားများသည် မှားစရာမရှိပေ။

သမ္မာကျမ်းစာတစ်အုပ်လုံးတွင် ထိုသို့သောအလေ့အကျင့် သို့မဟုတ် သွန်သင်ခြင်းမရှိပါ။ Matt 16:18 သည် အသက်ရှင်သောဘုရားသခင်၏သားတော်အဖြစ် ပေတရုအား ခရစ်တော်ကို

ဝန်ခံခြင်းအကြောင်းနှင့် ဤနေရာတွင် ရည်ညွှန်းသောကျောက်သည် ပေတရုမဟုတ်ဘဲ ခရစ်တော်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသွန်သင်ပေးခဲ့လဲ။** ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် အသင်းတော်၌ ခရစ်တော်တစ်ပါးတည်း၏ ဦးစီးမှုကို ယုံကြည်ပြီး ရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူသော ကယ်တင်ရှင်နှင့် အရှင်သခင်မှတစ်ပါး လူသားတို့အပေါ်သာလွန်ကောင်းမွန်ထူးမြတ်မှုကို မရရှိနိုင်ပေ။ (ဖိလိပိ ၂:၉-၁၀)။

**၃။ သူတော်စင်များ၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်း။**

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးလဲ။** မြင့်မြတ်သောပြန်လည်ရှင်သန်ခြင်း- ကျွန်ုပ်တို့သည် လက်ခံနိုင်သောအလုပ်များဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသော ရေဗတ္တိဇံနှင့် Mass သုံးဆောင်းခြင်း အားဖြင့်လည်း ဖြောင့်မတ်ရာသို့ရောက်သည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသင်ပေးခဲ့လဲ။** ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားသည် ခရစ်တော်၏ ပြီးမြောက်သောအမှုနှင့် ယုံကြည်ခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ အပြစ်သားတစ်ဦးသည် သူ၏ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ကြောင်း ဘုရားသခင်၏ ကြေငြာချက်ဖြစ်သည့် ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ယုံကြည်ခြင်းတစ်ခုတည်းဖြင့်သာ ဖြောင့်မတ်သည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် အကျင့် သို့မဟုတ် အခြားလူကို ဗဟိုပြုသော လုပ်ရပ်ကြောင့်မဟုတ်ဘဲ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ကြသည် (ရောမ ၃:၂၅-၂၆)။

15 နှင့် 16 ရာစုများတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ကျင့်သုံးခဲ့သည့် အယူအဆမှာ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးသည် အပြစ်များ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပေးခြင်းဟု ခေါ်သည့် ခွင့်လွှတ်ခြင်းလက်မှတ်များ ရောင်းချခြင်းမှ မြှင့်တင်ပေးသည့် အစီအစဉ်ဖြစ်သည်။ 1517 ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ 31 ရက်နေ့တွင် Wittenberg ဘုရားကျောင်းနံရံပေါ်တွင် ဤစာစု 95 ခုကို Martin Luther က ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ပြီး ဤမှားယွင်းသောအယူဝါဒကို ဖော်ထုတ်ခဲ့သည်။

အလယ်ခေတ်ရောမအသင်းတော်မှ သွန်သင်ချက်တစ်ခုမှာ မားစ် Mass သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌ ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာအား ပြန်လည်စတေးခြင်းဖြစ်ပြီး မှန်နှင့်စပျစ်ရည်သည် ကယ်တင်ရှင်၏ ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် အသွေးအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲသွားကြောင်း သွန်သင်ခဲ့ပြီး 'transubstantiation' ဟုခေါ်သည်။

ပွဲတော်မင်္ဂလာသည် ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်စား လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ ခရစ်တော်၏ပြီးသောအမှုတော်ကို အောက်မေ့သောအားဖြင့် ယုံကြည်သူများ ထိန်းသိမ်းထားရမည့် သန့်ရှင်းသော ပွဲတော်မင်္ဂလာ ဖြစ်သည်ဟု ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ယုံကြည်ကြသည်။ မုန့်နှင့်စပျစ်ရည်သည် ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာနှင့် အသွေးကို ကိုယ်စားပြုသော ယုံကြည်သူများအတွက် နိမိတ်လက္ခဏာများနှင့် သင်္ကေတများဖြစ်သည်။ ယုံကြည်သူများသည် ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ခရစ်တော်၏အသေခံခြင်းကို ကိုယ်စားပြုသည့် ပွဲတော်မင်္ဂလာကို စားသုံးကြသည်။

ဤပွဲတော်မင်္ဂလာသည် ကိုယ်တော်ကြွလာချိန်အထိ ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်နှလုံးကို စစ်ဆေးပြီး ကြီးမားသော ရိုသေမှုနှင့် သမ္မာသမာဓိဖြင့် သုံးဆောင်ရန်ဖြစ်သည် (၁ကော ၁၁:၂၃-၂၈)။

**၄။ သမ္မာကျမ်းစာ၏ တည်ကြည်ရှင်းလင်းမှု**

**ရောမမြို့၏သွန်သင်ချက်သည်** သမ္မာကျမ်းစာကို ကာဒီနယ်များ၊ ဘီရှော့ (Bishops)များနှင့် ယဇ်ပုရောဟိတ် များမှတစ်ဆင့် ရောမမြို့၏တရားဝင်ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းမှလွဲ၍ သမ္မာကျမ်းစာကို သာမန်လူများက ကောင်းစွာနားမလည်နိုင်ပေ။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများ သင်ကြားခဲ့သည့်အရာမှာ** သမ္မာကျမ်းစာ၏ တည်ကြည်ရှင်းလင်းမှု ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ သမ္မာကျမ်းစာသည် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းရှိပြီး သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အကူအညီအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ အခြေခံအယူဝါဒကို ရှာဖွေသူတိုင်း ရိုးရိုးရှင်းရှင်း နားလည်နိုင်ရန် ဖြစ်သည်။

**၅။ ယုံကြည်သူများ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်ခြင်း**

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးသလဲ။** ၎င်း၏ခေါင်းဆောင်များသည် ဘုရားသခင်နှင့် လူတို့ကြားတွင် ကြားခံယဇ်ပုရောဟိတ်များဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် ခရစ်တော်၏ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်ခြင်းကို ပြန်လည်ပူဇော်ပြီး လူသားနှင့် ဘုရားသခင်ကြား ဖျန်ဖြေသူအဖြစ် လုပ်ဆောင်ကာ ခရစ်တော်၏ အခန်းကဏ္ဍကို အစားထိုးသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသင်ပေးခဲ့လဲ။** ယုံကြည်သူများ၏ စကြာဝဠာ ယဇ်ပုရောဟိတ်များ ဟုဆိုလိုသည်မှာ ခရစ်ယာန်အားလုံးသည် သခင်ဘုရားအား ချီးမွမ်းခြင်းနှင့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းကို ပူဇော်နိုင်သော ယဇ်ပုရောဟိတ်များဖြစ်သည် (၁ ပေ ၂:၉)။

ဆရာများ၊ သင်းအုပ်ဆရာများ၊ နှုတ်ကပတ်တော်၏ ဓမ္မဆရာများအဖြစ် ခေါ်ဝေါ်ခြင်းခံရသော အခြားသူများလည်း ရှိကောင်းရှိနိုင်ပါသည်။ သူတို့၏လုပ်ငန်းတာဝန်များတွင် ဆုတောင်းခြင်းငှာ မိမိကိုယ်ကို ပေးကမ်းခြင်း၊ ဧဝံဂေလိတရားဟောခြင်း နှင့် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သွန်သင်ခြင်း ၊ နှုတ်ကပတ်တော်အစာကျွေးခြင်း၊ ဆုံးမခြင်း နှင့် သိုးစု၏ဝိညာဉ်ရေးသုခကို ပြုစုစောင့်ရှောက်ခြင်း တို့ပါဝင်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် ကျေးဇူးတော်ပလ္လင်တော်ရှေ့သို့ ကျွန်ုပ်တို့ကို ပို့ဆောင်ပေးသော လူသားပုရောဟိတ်မပါဘဲ တိုက်ရိုက်လာနိုင်သည် (ဟောပြော ၄:၁၆)။

**၆။ သူတော်စင် (သို့မဟုတ်) ယုံကြည်သူများ၏ မိတ်သဟာယ**

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးလဲ။** ရောမအသင်းတော်တစ်ခုတည်းသည် ၎င်း၏ပုပ်ရဟန်းမင်းနှင့် ဘိရှော့များဆက်ခံခြင်းအားဖြင့် စစ်မှန်သော ဘုရားကျောင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ပရိုတက်စတင့် အသင်းတော် အားလုံးသည် စစ်မှန်သောအသင်းတော်များ မဟုတ်ပေ။ ခရစ်ယာန်များကို ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာကို ကွဲကွဲပြားပြား ထင်မြင်ယူဆသော 'ကွဲကွာနေသော ညီအစ်ကိုများ' အဖြစ် မှတ်ယူကြသည်။ ပရိုတက်စတင့် သင်းအုပ်ဆရာများသည် တမန်တော်ဓမ္မအမှုအရ ခန့်အပ်ခြင်းမပြုသောကြောင့် ယုံကြည်ခြင်း၏ အစစ်အမှန်ကိုယ်စား လှယ်များ မဟုတ်ဟု စွပ်စွဲကြသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသွန်သင်ပေးခဲ့လဲ။** သမ္မာကျမ်းစာက အသင်းတော်အား တရားဝင်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသာမကဘဲ ပြန်လည်မွေးဖွားလာသော၊ ဖြောင့်မတ်သော ယောက်ျား၊ မိန်းမအုပ်စုအနေဖြင့် ခရစ်တော်ကို သူတို့၏သခင်နှင့် ကယ်တင်ရှင်အဖြစ် ယုံကြည်ပြီး ဧဝံဂေလိတရားအမှန်တကယ်ဟောကြားသည့်နေရာ၊ ဗတ္တိဇံမင်္ဂလာနှင့် ပွဲတော်မင်္ဂလာတို့နှင့်အတူ ပြန်လည်မွေးဖွားလာသော၊ မှန်ကန်စွာ စီမံအုပ်ချုပ်ပြီး နှုတ်ကပတ်တော်၏ ဟောပြောခြင်း နှင့် အသင်းတော်၏ စည်းကမ်းကို ကြင်နာစွာ ကျင့်သုံးသည့် နေရာလည်းဖြစ်သည်။ တမန်တော်ဆက်ခံခြင်းဟူ၍ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ်များတွင် မရှိသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်များကို သွန်သင်ရန်နှင့် တမန်တော်များကြွေး ကြော်ထားသည့်အတိုင်း ဘုန်းကြီးသောကယ်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောပြောရန် ဘုရားသခင်၏ ခေါ်ခြင်းလည်း ရှိပါသည်။ (မ ၂၈:၁၈- 20 နှင့် တမန်တော် 2:42-47)။

## ၇။ အသင်းတော်၏ Sacraments

**ရောမမြို့၏ သွန်သင်ချက်မှာ** ခုနစ်ပါးသော Sacraments ရှိပြီး ယင်းတို့သည် ထူးထူးခြားခြား လက်ခံရရှိသူများထံ ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးကို ထိထိရောက်ရောက် သယ်ဆောင်ပေးကြောင်း ၊ ရေဗတ္တိဇံသည် လူကို ပြန်လည်မွေးဖွားစေပြီး ဖြောင့်မတ်စေသည်ဟု ၎င်းတို့က ယုံကြည်ကြပြီး ဝတ်ပြုဆုတောင်းပွဲတွင် ပါဝင်သူများသည် ခရစ်တော်၏အသားအား ကျွေးမွေးပြီး ခရစ်တော်၏ အသွေးကို သောက်သုံးကြသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသင်ပေးခဲ့လဲ။** ထင်ရှားသောပညာရှင် John Wycliffe သည် ၁၄ ရာစုတွင် သူ၏ရေးသားချက်များတွင် ဤအမှားကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ပြီး Pope Innocent III ဟုခေါ်သော 4th Lateran Council of 1215 တွင် အမျိုးသားများက ဤအလေ့အကျင့်ကို တီထွင်ခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။

ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား သမ္မာကျမ်းစာတွင် ပေးထားသော ဝတ်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် Sacraments နှစ်ခုသာ သင်ကြားပေးသည် - ဗတ္တိဇံနှင့် သခင်ဘုရား၏ ညစာစားပွဲကို သခင်ဘုရားက ကောင်းစွာသင်ကြားပေးပြီး ဖွဲ့စည်းထားသည်။ ယင်းတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ရရှိမှသာ ထိရောက်ပြီး ကျေးဇူးတော်သာဖြစ်သည်။ ယင်းတို့ (Sacraments)က မည်သူ့ကိုမျှ မကယ်တင်နိုင်ပါ။

## ၈။ သေပြီးနောက် နောင်ဘဝ

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးလဲ။** သေပြီးနောက်တွင်၊ သူတို့၏ဘဝတစ်သက်တာတွင် ၎င်းတို့၏ အပြစ်များအတွက် လုံလောက်သော ကျေနပ်မှုမရရှိခဲ့သော သေသွားသော ယုံကြည်သူများ၏ ဝိညာဉ်များသည် ကောင်းကင်ဘုံသို့ သွားရန် purgatory ဟုခေါ်သောနေရာသို့ သွားကြသည်။ အသက်ရှင်နေထိုင်သူများက ကောင်းသောအကျင့်တို့ကို ကျင့်ခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်ခြင်း လက်မှတ်ရရှိခြင်း၊ Mass (version of Lord's supper)စသည့်တို့ ကျင့်သုံးခြင်းအားဖြင့် သေပြီးသောလူများ၏ ဝိညာဉ်များ purgatory ၌နေရန် အကျိုးပြုသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသွန်သင်ပေးခဲ့လဲ။** purgatory ၏သီအိုရီသဘောတရားကို သမ္မာကျမ်းစာတွင် လုံးဝထောက်ခံခြင်း သို့မဟုတ် သင်ကြားခြင်းမရှိပါ။ ဆန့်ကျင်ဘက်အနေနှင့်၊ ယုံကြည်သူများသေသောအခါ သူတို့၏ ဝိညာဉ်များသည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ခရစ်တော်နှင့်အတူရှိရန်

(လုကာ ၁၆ တွင် လာဇရုနှင့် သူဌေးကိုကြည့်ပါ) အသက်၊ ဘုန်းအသရေနှင့် မသေနိုင်သော အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းကို စောင့်မျှော်နေကြောင်း သွန်သင်သည်။ ကောင်းကင်နှင့် ငရဲကြားတွင် ဝိညာဉ်ရေးရာ လမ်းတစ်ဝက်အိမ် မရှိပါ။

**၉။ မာရိ၏ အခန်းကဏ္ဍ**

**ရောမမြို့က ဘာသွန်သင်ပေးလဲ။** သခင်ယေရှု၏မိခင်မာရိသည် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ “အပြစ်ကင်းစင်သောနိစ္စစုဝကြားခံပုဂ္ဂိုလ်” ဖြစ်ပြီး ရောမနှင့် ရိုမန်ကက်သလစ်ဘာသာဝင်များက သူမအား ဆုတောင်းပြီး ဘုရားသခင်သဖွယ် ကိုးကွယ်သည်။ အထူးသဖြင့် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ သာသနာပြုခြင်း သို့မဟုတ် သူတော်စင်များအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းခံရသော လူသေများထံ ဆုတောင်းရန် သင်းသား/သူများ ကိုလည်း တိုက်တွန်းသည်။

**ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများက ဘာသွန်သင်ပေးခဲ့လဲ။** မာရိအား လူသားအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏သခင်ယေရှု၏မိခင်အဖြစ်လည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုချီးမြှောက်စဉ်တွင်၊ ဘုရားသခင်အား နာခံမှုနှင့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာ၏ ပုံသက်သေကောင်းတစ်ဦးအဖြစ် သူမကို ကျွန်ုပ်တို့မြင်ခဲ့ရပြီး နောက်ထပ်မရှိတော့ပါ။ မာရိသည် ဘုရားမဟုတ်သောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် သူ့အား ဆုတောင်းခြင်း သို့မဟုတ် ကိုးကွယ်ခြင်းမပြုဘဲ ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ သူမလည်းအပြစ်ရှိသောကြောင့် ကယ်တင်ရှင်လိုအပ်သည်။ မာရိကိုယ်တိုင်က လုကာ ၁:၄၆-၄၇ တွင် “မာရိကလည်း၊ ငါ့စိတ်နှလုံးသည် ထာဝရဘုရားကို ချီးမွမ်း၏။ ငါ့ကိုကယ်တင်တော်မူသောအရှင်ဘုရားသခင်ကို အမှီပြု၍ ငါ့ဝိညာဉ်သည် ရွှင်လန်းခြင်းရှိ၏။” ဟုဆိုသည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများသည် လူသားနှင့် ဘုရားသခင်ကြားတွင် ဖျန်ဖြေသူ ခရစ်တော်တစ်ပါးတည်းသာရှိကြောင်း မှန်ကန်စွာ သွန်သင်ခဲ့သည်။ ဤနေရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အမှားကို ဆန့်ကျင်ဖို့သတိနှင့်ရှိရမည် (၁တိ ၂:၅)။ ဆုတောင်းခြင်းနှင့် ဝတ်ပြုခြင်းသည် ခရစ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်ထံတော်၌သာ ပူဇော်ရမည်ဖြစ်သည် (တ ၄:၁၂ နှင့် ယော ၁၄:၆)။

**Rev. Dr Jack Sin**  
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church  
Singapore